
Nog te beantwoorden vragen in Tweede Termijn  

 

 

Good Governance 

 

CU / Ortega – Martijn 

• Waarom is er al begonnen met schuldsanering voordat er regelgeving over good governance 

was? 

Antwoord: De schuldsanering is gestart conform afspraak. Namelijk op het moment dat het 

financieel toezicht in werking was getreden, en dat zowel voor het Land Nederlandse Antillen en 

Curaçao een goedgekeurde begroting was ingediend. Toen aan beide voorwaarden was voldaan, is 

gestart met de schuldsanering. 

• Betekent de invoering van de regelgeving nu een einde aan vriendjespolitiek? 

Antwoord: De corporate-governance regelgeving is conform de hierover gemaakte afspraken 

uitgewerkt. Ik heb overeenstemming bereikt over de inhoud. Ik ben hier heel tevreden over. De 

invoering van deze regelgeving moet inderdaad een einde maken aan benoemingen van 

ongeschikte bestuurders en toezichthouders.  

 

 

 

APNA 

 

PVV / Brinkman /\ SP / Van Raak 

• Waarom kunnen we niet in plaats van opschorten van het betalen van de 

betalingsachterstanden APNA, deze schuld helemaal niet aflossen. Het gaat hier uiteindelijk om 

geld wat niet geïnd is.  

Antwoord: Van begin af aan, bij het bereiken van de akkoorden, was duidelijk dat de hoofdmoot 

van de betalingsachterstanden voortkwam uit betalingsachterstanden aan APNA. Het financieel 

toezicht zorgt ervoor dat deze achterstanden niet weer kunnen ontstaan.  

 

Anti cumulatiebeding  

 

PVV / Brinkman 

• Hoe staat het met het anti cumulatiebeding? De staatssecretaris heeft eerder gemeld dat dit 

van kracht was, maar dat is niet zo. 

Antwoord: De invoering van het anticumulatiebeding is een autonome zaak van de Nederlandse 

Antillen. Volgens de mij beschikbare gegevens is de situatie als volgt: de Pensioenregeling politieke 

gezagdragers voor zowel het Land als op Curaçao kent voor de uitkering bij werkloosheid wel en 

voor de pensioenen geen anticumulatiebepaling. De anticumulatiebepaling voor de uitkeringen is 

dezelfde als die ook in de Algemene pensioenwet politieke ambtsdragers voor Nederlandse 

ambtsdragers is opgenomen. Nieuwe inkomsten die uitstijgen boven het oorspronkelijke salaris 

worden in mindering gebracht op de uitkering. Voor pensioenen ligt anticumulatie minder voor de 

hand omdat het hier gaat om opgebouwde rechten. Pensioen is zoals u weet uitgesteld loon. 

 

 

Benoeming Gezaghebber Sint Eustatius 



 

SP/ Van Raak 

• Kunt u uitleg geven over de benoeming van de gezaghebber op Sint Eustatius? Wordt er straks 

iemand benoemd waar grote weerstand tegen is? 

Antwoord: De gezaghebber wordt benoemd bij Koninklijk Besluit. Daartoe draagt de minister-

president van de Nederlandse Antillen een kandidaat voor aan de Rijksministerraad. Hangende de 

procedure doe ik geen uitspraken over mogelijke kandidaten. Ik ga er vanuit dat uiteindelijk een 

kandidaat tot gezaghebber wordt benoemd die voldoende draagvlak bij de bevolking van Sint 

Eustatius zal hebben. 

 

 

Inzicht in wijziging Statuut 

 

CDA / Van Bochove ea 

Antwoord: In verband met de installatie van de nieuwe Arubaanse regering, en daarmee de 

aanstelling van een nieuwe Gevolmachtigde minister van Aruba, zal het nader rapport van de 

rijkswet tot wijziging van het Statuut worden behandeld in een rijksministerraad begin november. 

Het voorstel zal daarna zo spoedig mogelijk aan u worden aangeboden. De rijkswet wijziging 

Statuut brengt een beperkt aantal wijzigingen aan in het Statuut. Het regelt de opheffing van het 

Land Nederlandse Antillen, de instelling van de nieuwe Landen Curaçao en Sint Maarten, en de 

positie van Bonaire, Sint Eustatius en Saba als openbaar lichaam. Dit hoeft de behandeling van de 

overige wetgeving door de Tweede Kamer niet in de weg te staan. 

 

 

HIV / AIDS 

 

PvdA / Heijnen 

• U zou tijdens het laatste bezoek hulp aanbieden bij onderhandeling over HIV/Aids – 

medicijnen. Wat is de stand van zaken op deze toezegging? 

Antwoord: Mijn toezegging om hulp aan te bieden staat nog steeds. Ik heb overigens al eerder 

deze hulp aangeboden. Tijdens mijn laatste bezoek aan de Antillen is dit onderwerp niet aan de 

orde gekomen. Deze reis stond zoals u zult begrijpen volledig in het teken van de politieke 

stuurgroep en de gesprekken op Bonaire. Ik zal tijdens mijn komende bezoek dit onderwerp wel 

agenderen. 

 

Financiële sector 

 

SP / Van Raak 

• Witwaspraktijken First Curaçao Bank 

Antwoord: Op 30 september j.l. heeft de staatssecretaris van Financiën een brief aan uw Kamer 

verzonden over de gecoördineerde aanpak witwaspraktijken en BTW carrouselfraude. In deze brief 

heeft de staatssecretaris aangekondigd dat er een strafrechtelijk onderzoek is ingesteld naar 

mogelijke witwaspraktijken van de First Curaçao International Bank. Lopende dit strafrechtelijk 

onderzoek doe ik geen uitspraken aangaande deze zaak.  

 

Holloway-onderzoek Aruba 



 

PVV / Brinkman 

• Kan de Nederlandse Rijksrecherche niet alsnog een onderzoek doen naar het verloop 

van de eerste tien dagen na de verdwijning van Nathalee Holloway op Aruba? 

Antwoord: Het uitvoeren van strafrechtelijke onderzoeken is een autonome aangelegenheid van 

het Land Aruba. Nederland kan niet zelfstandig besluiten dat de Nederlandse Rijksrecherche een 

onderzoek gaat uitvoeren in een ander land van het Koninkrijk . Ik heb hierover uw Kamer en de 

heer Brinkman in het bijzonder reeds eerder geïnformeerd. 

 

Sociaal Economisch Initiatief 

 

CU / Ortega-Martijn 

• Op welke wijze wordt SEI-proces gemonitord? 

• Waarom is er zo’n scheve verdeling tussen de aandacht binnen de SEI – projecten 

(bijvoorbeeld geen zorg) 

• Waarom moeten de projectvoorstellen door consultants geschreven worden? 

Antwoord: De SEI’s zijn op gesteld door de entiteiten in goed overleg met Nederland. De keuze 

voor de aandachtsgebieden van de SEI’s reflecteert daarmee de keuze van de eilandgebieden zelf. 

Voor Nederland was het hierbij belangrijk dat de SEI middelen worden ingezet op die gebieden 

waar een extra inzet een duidelijke meerwaarde biedt op economisch en sociaal gebied. Daaraan 

wordt mijns inziens voldaan. Ze zijn ook goedgekeurd in de Rijksministerraad. Dagelijkse 

monitoring ligt bij de Nederlandse Vertegenwoordiging, en sinds kort voor de BES ook bij de 

Commissaris, de heer Kamp. Ik overleg regelmatig over voortgang van de SEI’s tijdens mijn 

bezoeken.  

Indien daartoe aanleiding is, is het mogelijk de SEI’s aan te passen. Dit zal altijd gebeuren op 

verzoek van de eilanden zelf. Mineure wijzigingen worden met de Nederlandse Vertegenwoordiging 

besproken. Meer majeure wijzigingen worden aan mij voorgelegd. Indien de wijzigingen ertoe 

leiden dat het SEI wezenlijk veranderd dan zal ik daarvan verslag uitbrengen aan de RMR. Indien 

er vertragingen of andere onvoorziene zaken optreden die ervoor zorgen dat een aantal van de 

gestelde doelen niet bereikt kan worden zal ik daarvan ook verslag uitbrengen aan de RMR. 

De eilandgebieden mogen vanzelfsprekend zelf de projecten formuleren. Dit is juist ook de 

bedoeling. Gezien de brede scope van de SEI’s en de beperkte beschikbaarheid van ter zake kundig 

personeel op de eilanden is het soms noodzakelijk om externe deskundigheid in te schakelen. Het 

feit dat de SEI’s voor eind 2010 uitgevoerd moeten worden maakt dat inzet van externe 

deskundigheid het halen van soms zeer strakke planningen mogelijk maakt. Het zijn overigens 

vaak lokale deskundigen. Het inzetten van externe deskundigheid is een keuze die de 

eilandgebieden zelf (kunnen) maken. 

 

 

Ontwikkeling parlementair instrumentarium 

 

CU / Ortega – Martijn 

• Hoe ziet het parlementair instrumentarium van de nieuwe landen er precies uit? 

Antwoord: De staatsregeling van Curaçao en Sint Maarten bevatten het gebruikelijke 

instrumentarium voor het parlement. Dit geldt overigens ook voor de huidige Staten van de 

Nederlandse Antillen. Over de toepassing hiervan beslissen de Staten zelf. 



 

Plannen van aanpak  / AMVRB 

 

VVD / Remkes 

• Met wie kan worden samengewerkt bij de uitvoering van Landstaken indien het nieuwe Land 

deze nog niet kan verrichten? 

 

CDA / Van Bochove 

• Krijgt de voorgestelde commissie bevoegdheden? Zo ja, welke? Wat is de 

achtergrond van de leden? Zijn er meerdere commissies? 

Antwoord op deze vragen treft u aan in de brief. Tevens zal dit onderwerp van overleg zijn tijdens 

het tweede deel van het AO op 28 oktober 2009. 

 

 


